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ÚVOD 

V našem městě došlo v roce 2007 ve všech směrech k velkému rozmachu. 

Po mnoha letech, kdy ve městě chyběl dostatek bytů a rodinných domů, se 

schválily hned dvě oblasti výstavby, a to v lokalitách „Na Obci“ a 

„Na Hodinářce“. Celkem by zde mělo být postaveno 82 rodinných domů a 340 

bytových jednotek. 

Další rozkvět město zaznamenalo v poměrně velkých investičních akcích. 

Největší akcí bylo zahájení dostavby areálu ZŠ Smetanova, Kladenská ulice. 

V tomto roce byl poté stanoven konečný termín zahájení stavby autobusového 

nádraží. Po několika změnách připadl na červenec 2008. Po výstavbě 

autobusového nádraží bude vyřešena rekonstrukce Pernštýnského a Václavského 

náměstí, kde mají autobusy v roce 2007 provizorní stanoviště. Dále byla ukončena 

I. etapa regenerace panelového sídliště a schválena II. etapa. Dokončena byla také 

rekonstrukce kuželny – ta trvala necelý rok a stála cca 11,5 mil. Kč. 

Na odboru životního prostředí bylo také živo. Začaly se rekonstruovat 

městské parky, které byly již dlouhou dobu zanedbávány. Parčík mezi ulicemi 

Hradecká a Tůmy Přeloučského byl dokončen v červnu 2007. Daleko větší 

rekonstrukce byla zahájena v hlavním městském parku za Občanskou záložnou. 

V roce 2007 byla dokončena jeho 1. část – od hlavního vchodu po bustu 

Jana Diviše. 

Ani kultura v tomto roce nezůstala pozadu. V září vyšel zatím poslední IV. 

Díl Dějin města Přelouče a přibylo i nových akcí, na které lidé mohli přijít – např. 

pravidelné středeční koncerty na Masarykově náměstí či první slavnostní 

rozsvícení vánočního stromu. 

Ne všechny plánované akce se však v roce 2007 zdařily – jako např. 

„Plavební stupeň Přelouč“. V tomto roce dále probíhala stavební řízení a byla 

vydána stavební povolení na přeložky sítí a výstavbu nového mostu ve směru 

na Břehy. Nicméně tato akce byla pozastavena na popud ekologických aktivistů. 
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MĚSTSKÝ ÚŘAD 

Městský úřad stejně jako v předchozím období vykonával i v roce 2007 

funkci úřadu III. stupně (obec s rozšířenou působností) pro správní obvod 42 

obcí s počtem cca 24 000 obyvatel. Činnost městského úřadu byla nadále 

zajišťována na dvou místech – na Masarykově náměstí v budovách č.p. 25, 26, 27 

a v Hradecké ulici č.p. 1383 AGRA BOHEMIA a.s. – ve 4. a 5. patře budovy. 

V roce 2007 docházelo ve veřejné správě k dalším změnám při aplikaci 

nového stavebního zákona. Organizační struktura byla k 1. 4. 2007 navýšena 

o dva pracovníky v odboru stavebním, vodoprávním a dopravy. Navýšení počtu 

pracovníků neznamenalo zvýšení finančních prostředků z rozpočtu města, 

protože na tuto agendu byl navýšen státní příspěvek na výkon státní správy. 

V roce 2007 byla městem vydána 1 obecně závazná vyhláška a 1 nařízení. 

Obecně závazná vyhláška č. 1/2007 – o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 

komunálních odpadů na rok 2008. 

Nařízení obce ceník č. 1/2007 – neplatí pro stání silničních motorových 

vozidel na místních komunikacích nebo jejich vybraných úsecích v Přelouči. 

Tímto nařízením se ruší a nahrazuje ceník č. 1/2006. 
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ZASTUPITELSTVO 

V průběhu roku 2007 se konalo celkem 7 zasedání zastupitelstva města, 

kde bylo přijato 239 usnesení. Většina přijatých usnesení se týkala 

majetkoprávních záležitostí města, pravidelně se zastupitelé věnovali rozpočtovým 

záležitostem města a městem zřizovaných organizací. 

Zde je výpis nejvýznamnějších rozhodnutí našich zastupitelů za rok 2007: 

- schválení nabytí nepotřebného vojenského majetku v k. ú. Přelouč  

do vlastnictví města Přelouče darovací smlouvou; 

- schválení pořízení „regulačního plánu Přelouč – Klenovka“; 

- důrazné odmítnutí tvrzení Agentury ochrany přírody a krajiny ČR, 

Správy CHKO Kokořínsko, které zmíněná agentura uvádí ve svých rozhodnutích 

o změně postoje města Přelouče po volbách 2006 k výstavbě vodního díla 

Plavební stupeň Přelouč; 

- zastupitelé vzali na vědomí informace o možnosti zpoplatnění veřejného 

parkoviště u prodejny Penny Market v Přelouči. Penny zavedlo poplatek 

za parkování na dobu přesahující 90 minut z toho důvodu, že pokud chce 

zákazník zaparkovat a jít si nakoupit, nemá kde. Na parkovišti běžně stojí auta i 

trvale a brání tak dočasnému zaparkování na „rychlý“ nákup. Skutečnosti jsou 

takové, že na katastrálním úřadě je k tomuto pozemku vložené bezúplatné věcné 

břemeno chůze a jízdy ve prospěch města – nikoliv však parkování. Takové věcné 

břemeno zákony bohužel neumožňují; 

- zastupitelé byli seznámeni s termíny zahájení akcí „Dostavba areálu ZŠ 

Kladenská ulice“ (akce byla zahájena v průběhu měsíce října 2007). Dokončení je 

plánováno na červen 2009. Dále byli seznámeni se zahájením výstavby 

„Autobusového nádraží v Přelouči“. Předpokládaný termín zahájení je listopad 

2007; 

- na zastupitelstvu byl prezentován záměr bytové výstavby v Přelouči  

„Na Hodinářce“. Celková řešená plocha je 52 150 m2. Výstavba proběhne celkem 

ve třech etapách, kdy s prvními bytovými domy je počítáno již během příštího 

roku. Předpokládá se vznik 340 bytových jednotek 1+kk až 4+kk; 

- zastupitelé schválili rozpočet města Přelouče na rok 2008. Klíčovou 

kapitolou rozpočtu je správa majetku a investic. V souladu se záměrem města je 

zde zařazeno především 22,5 mil. Kč na výstavbu autobusového nádraží a 27 mil. 

Kč na část přístavby tělocvičny u ZŠ Smetanova, ulice Kladenská. Dostavba 

tělocvičny bude financována z rozpočtu 2009. To znamená, že veškeré výdaje pro 

rok 2008 jsou podřízeny záměru realizovat v r. 2009 tyto dvě významné akce.  

Do rozpočtu města jsou zařazeny pouze rozpracované nebo velmi důležité akce, 

aby vedení města dokázalo realizovat obě stavby bez úvěru; 
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- zastupitelé zamítli návrh zástupců organizací města na přejmenování 

části ulice Pražská. Návrh zněl: pojmenovat část ulice Pražské od Masarykova 

nám. ke kruhovému objezdu Třídou Dr. E. Beneše. Na zastupitelstvu bylo řečeno, 

že tento návrh měl být podán před 15 lety v roce 1991, kdy se ulice hromadně 

přejmenovávaly, a ne teď, kdy by to byl spíš trest pro občany či instituce, které 

v ulici sídlí.; 

- zastupitelé zhlédli projekt zástavby „Na Obci“ na veřejné besedě 

s občany města v červnu roku 2007; 

- v listopadu 2007 proběhlo veřejné pracovní jednání zastupitelů se 

zástupci podnikatelů k problematice dopravního řešení Pernštýnského a 

Václavského náměstí. 
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RADA MĚSTA PŘELOUČE 

V roce 2007 se radní sešli celkem k 20 schůzím, na kterých přijali 615 

usnesení. V průběhu roku 2007 nedošlo k žádné změně v personálním obsazení 

rady města. Rada pracovala ve složení, zvoleném na ustavujícím zasedání po 

komunálních volbách v roce 2006. I v roce 2007 rada připravovala návrhy pro 

jednání zastupitelstva a zabezpečovala plnění jím přijatých usnesení, úzce 

spolupracovala s jednotlivými komisemi rady. 

Z přijatých usnesení: 

- byl vzat na vědomí zápis ze schůze komise pro rozvoj města.  

Bodem programu zde byla I. etapa regenerace panelového sídliště. Komise 

projednala projekt Regenerace panelového sídliště v Přelouči a v rámci  

I. podetapy doporučila realizovat rozšíření parkovacích ploch včetně terénních 

úprav a provést rekonstrukci nejvíce poškozených chodníků; 

- byl vzat na vědomí návrh na zpracování studie obchvatu silnice 

I/2 v Přelouči se záměrem zjistit, zda by bylo možné vést obchvat jinou trasou 

než jižní. Tato studie by měla vyřešit, zda je vůbec severní varianta stavebně 

proveditelná, včetně dopadů na životní prostředí a porovnání s jižní variantou i co 

se týče ekonomické náročnosti; 

- byl představen návrh studie severního obchvatu. Tento severní obchvat 

by byl problematický z několika hledisek – za prvé je v této oblasti železnice a 

Labe, tzn., že obchvat by musel být veden právě mezi tratí a řekou. Dále bychom 

se museli dostat do předpokládané plochy umístění stavby přemostěním přes 

železnici, kde by se zcela určitě jednalo o atypické řešení. Je vůbec potřeba platit 

za studii severního obchvatu? Varianta jižní již svoji studii má. Každá z uvedených 

variant má svá pro a proti; 

- projednávalo se umístění kanceláře Kulturních služeb města Přelouče. 

V tuto chvíli jsou kulturní služby provizorně v 1. patře budovy č.p. 27 (předtím 

byly umístěny ve „staré lékárně“, kde dnes sídlí Městská policie). Tento prostor 

však nevyhovuje už z toho důvodu, že není bezbariérový. O tom, kde v tuto chvíli 

kulturní služby jsou, však obyvatelé nevědí. Uvažované varianty byly čtyři.  

Jako nejvhodnější umístění se jevilo ( s ohledem na umístění a stav objektů) objekt 

č.p. 47, kde v tuto chvíli sídlí i Městská policie. Avšak bylo by nutné vynaložit 

určité finanční prostředky na dostavbu 2. patra včetně statických úprav a fasády; 

- byla schválena pravidla o tvorbě a použití Fondu na reformu veřejné 

správy. Stále nevyřešenou otázkou zde zůstává prostorové zabezpečení výkonu 

činnosti městského úřadu. Od roku 2003 bylo schváleno dočasné řešení – a to 

rozdělení úřadu na dvě části. Jedna sídlí na Masarykově náměstí a druhá v budově 

Agra Bohemia. Kvůli řešení tohoto problému byla zpracována projektová 

dokumentace ve dvou základních variantách. Realizace ani jedné z nich však zatím 
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nezačala, a to z důvodu finančních. Z provizorního umístění některých 

úřednických agend vyplývají dvě negativní skutečnosti. V první řadě to je 

znepříjemňování vyřizování úředních záležitostí cca 25 000 občanů ve správním 

obvodu města – a to především proto, že jsou denně posíláni z Masarykova 

náměstí do budovy Agra bohemia a naopak. Nelze tak vyřídit všechny požadavky 

na jednom místě. Dále jsou zbytečné organizační problémy a finanční zatížení 

jako např. vyšší náklady, špatná vnitropodniková komunikace, problémy 

s umisťováním nových pracovníků. Z těchto a dalších důvodů je potřeba se rychle 

rozhodnout, která z variant zpracované projektové dokumentace na řešení prostor 

bude lepší a začít jednat; 

- projednávala se smlouva s firmou, která připravuje výstavbu 

infrastruktury a rodinných domů na lokalitě „Na Obci“ v Přelouči; 

- bylo vzato na vědomí zavedení dvousložkového systému třídění skla – 

bílé a barevné; 

- byla vzata na vědomí informace o termínech zahájení akcí „Dostavba 

areálu ZŠ Smetanova a Autobusové nádraží Přelouč“. K zahájení akce  

„Dostavba areálu ZŠ Smetanova v Kladenské ulici dojde v průběhu října 2007. 

Zahájení výstavby autobusového nádraží bohužel nebude možné splnit 

v plánovaném termínu 15. 10. 2007. Důvodem je čekání na ukončení zjišťovacího 

řízení k Oznámení o hodnocení vlivu na životní prostředí. Termín zahájení bude 

znám po ukončení řízení a vydání rozhodnutí Krajským úřadem Pardubického 

kraje a po ukončení územního řízení stavebním úřadem (začátek stavebních prací 

se odsunul až na červenec 2008); 

- byla vzata na vědomí zpráva o věcném a finančním řešení údržby a 

tvorby veřejné zeleně v roce 2007. Důvodem ke zpracování této zprávy byl úkol 

z minulé rady. Vzhledem ke stavu zeleně ve městě a v místních částech je 

jednoznačné, že se daný stav musí řešit. Řešení tohoto stavu je nutné zejména 

z pohledu možného ohrožení zdraví a majetku občanů města. Proto bylo 

přikročeno k postupné rekonstrukci a k novému systému údržby; 

- dále radní doporučili zastupitelům požádat o pomoc ve věci omezení 

tonáže a výstavby nového mostu přes řeku Labe na katastru města Přelouče Radu 

Pardubického kraje. Tento nevyhovující most, který je veden jako státní technická 

památka, slouží v současné době pro odklon dopravy z města ve směru  

Hradec Králové, zejména jako nájezd (či sjezd) na dálnici. 
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ŽIVOT V PŘELOUČI 

V Přelouči je úroveň bydlení velmi dobrá. Přelouč má strategickou 

dopravní polohu – městem prochází silnice I/2 (Kutná Hora – Pardubice) a 

II/333 (Hradec Králové – Přelouč). Další výhodou je železniční trať Praha – 

Česká Třebová, která protíná naše město. Přelouč je rovněž výchozí stanicí lokální 

trati do Prachovic. 

Nechybí zde zdravotní středisko, kterým je Poliklinika Přelouč a.s. a nově 

vybudovaná stanice zdravotní záchranné služby. 

Prostor je zde i pro vzdělání – jsou zde dvě mateřské a dvě základní školy, 

gymnázium a střední odborné učiliště technické. 

Ve volném čase mohou obyvatelé města navštívit kino, Občanskou 

záložnu např. v době plesové sezóny, knihovnu či vinotéku spojenou s galerií. 

Další volnočasové aktivity nabízejí dva kluby pro děti a dorost. Jedním z nich je 

nově otevřený klub Radost, který sídlí v sokolovně a zabývá se převážně mladšími 

dětmi. Druhým z nich je Jakub klub pod záštitou přeloučské Charity.  

Jejich úkolem je zvyšovat kvalitu života dětí z Přelouče a okolí, pomáhat jim 

překonávat nepříznivé životní situace, poskytovat jim podporu, informace a 

v neposlední řadě jim nabízet všestranné aktivity. Nesmíme zapomenout na 

DDM, kam se nejen děti mohou hlásit na některé ze zájmových kroužků, a na 

ZUŠ, která zájemcům nabízí hned 4 obory (taneční, hudební, výtvarný a literárně 

dramatický). 

Ke sportovním účelům zde slouží sokolovna, orlovna, nově 

zrekonstruovaná kuželna, venkovní sportovní areály a začala se stavět 

multifunkční hala.  

V roce 2007 město myslelo i na seniory – nově vznikl Dům s chráněnými 

byty ve Sluneční ulici, kde je 34 nových bytových jednotek. 

Ve městě chybí, ale připravuje se, autobusové nádraží. V tomto roce 

pokračovaly projektové práce. Vlastní zahájení výstavby bylo přesunuto až na rok 

2008. 

Autobusy měly i v roce 2007 výchozí stanici na Pernštýnském náměstí. 

Zde je situace i tento rok velice nebezpečná z důvodu velkého počtu chodců, 

cyklistů i automobilů, kteří se v místě shlukují. 

Občanům podle anket, které ve městě probíhaly, chybí nejvíce plavecký 

bazén, cyklostezky, místo pro in-line bruslení a muzeum (nebo alespoň  

výstavní síň). 
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BYTOVÁ AGENDA 

Ke dni 31. 12. 2007 bylo u městského úřadu zaevidováno celkem  

46 žádostí: 16 žádostí na velikost bytu 1+1, 20 žádostí na velikost bytu 2+1,  

10 žádostí na velikost bytu 3+1. Během roku 2007 nebyl uspokojen žádný žadatel. 

Oproti roku 2006 došlo k celkovému zvýšení žádostí o přidělení bytu o 3 žádosti. 

Z toho plyne, že bytů v Přelouči je i v roce 2007 nedostatek. 

S převodem vojenského majetku na město se bytový fond v roce 2007 

rozšířil o 32 bytů. V rámci prodeje nemovitého majetku města byly prodány  

3 bytové domy s celkem 12 byty.  

V roce 2007 měly hned dvě firmy zájem o pozemky na periferiích města, 

aby zahájili výstavbu nového bydlení. (více viz „úvod“). 

EVIDENCE OBYVATEL 

Celkem se k trvalému pobytu v roce 2007 v našem správním obvodu 

přihlásilo 1 041 osob. Na svět přišlo 283 dětí a zemřelo 260 občanů. Přímo do 

města Přelouče se přistěhovalo 242 osob a odstěhovalo 188, narodilo se 73 dětí a 

zemřelo 95 osob. 

Část obce celkem muži ženy 

Klenovka 159 77 82 

Lhota 147 74 73 

Lohenice 185 93 92 

Mělice 195 94 101 

Přelouč 8 040 4 018 4 022 

Škudly 84 42 42 

Štěpánov 118 62 56 

Tupesy 54 29 25 

Celkem 8 982 4 489 4 493 

  

V poměru k minulému roku vzrostl počet obyvatel o 19. 

Dne 13. 1. 2007 oslavila své 105. narozeniny paní Anna Kotasová, která je 

s tímto věkem nejstarší občanskou našeho města. Poblahopřát ke krásnému 

životnímu jubileu jí byl pan místostarosta Ing. Moravec, spolu s předsedou sboru 

pro občanské záležitosti p. Jarolímem. 
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TRH PRÁCE 

Na ÚP v Přelouči bylo k 31. 12. 2007 evidováno celkem 843 uchazečů 

o zaměstnání. Celková míra nezaměstnanosti v měsíci prosinci tedy činila v této 

oblasti 5,79 %. K obcím s největší mírou nezaměstnanosti patří ke sledovanému 

datu např. Tetov (30 %), Holotín (16,67 %), Litošice (14,58 %), Zdechovice 

(13,11 %), Vápno (12,28 %), Semín (11,36 %), Pravy (10,81 %), Turkovice 

(10,81), Chvaletice (5,28 %), Choltice (5,57 %) Břehy (7,29 %).  

V Přelouči dosahovala míra nezaměstnanosti 4,87 %. 

V okrese Pardubice činila celková míra nezaměstnanosti 3,78 % 

s celkovým počtem 3 603 evidovaných uchazečů. Pro srovnání regiony: 

Pardubicko 3,63 %, Holicko 3,48 % a Přeloučsko 5,79 %. 

Úřad práce Pardubice evidoval v okrese k 31. 12. 2007 celkem 5 469 

volných pracovních míst. Na 1 volné pracovní místo připadlo v okrese Pardubice 

v průměru 0,7 uchazeče. Na Přeloučsku bylo k 31. 12. 2007 hlášeno na ÚP celkem 

475 volných pracovních míst. Na 1 volné pracovní místo připadlo 1,8 uchazeče. 

V porovnání se začátkem roku 2007 se situace v nezaměstnanosti zlepšila 

o 1,02 % 
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HOSPODAŘENÍ MĚSTA PŘELOUČE V ROCE 2007 

Příjmy do rozpočtu města v roce 2007 činily 198 246 tisíc Kč a výdaje 

192 297 tisíc Kč. Hospodaření Města Přelouče v roce 2007 skončilo přebytkem. 

Město ke svému hospodaření nevyužívá žádný úvěr. 

POROVNÁNÍ VÝSLEDKŮ HOSPODAŘENÍ MĚSTA V ROCE 

2005 -2007 (V TISÍCÍCH KČ) 

Rok 2005 2006 2007 

Příjmy 145 791 185 748 198 246 

Výdaje 138 847 171348 192 297 

Přebytek rozpočtu 6 944 14 400 5 949 

 

FINANČNÍ PROSTŘEDKY, ZŮSTATKY BANKOVNÍCH ÚČTŮ 

K 31. 12. (V KČ) 

Rok  2005 2006 2007 

Základní běžný účet 21 221 776,94  26 170 629,91 34 043 433,19 

Sociální fond 472 454,53 512 814,53 482 013,98 

Fond životního prostředí 18 562,77 3 912 159,80 2 367 761,70 

Depozitní účet – účet 
cizích prostředků 

3 199 539,43 3 864 748,83 5 518 480,01 

Účet sdružení investorů 1 013,93 1093,22 1 099,92 

Termínovaný účet 15 743 252,04 15 919 000,29 16 162 274,25 

Fond obnovy bytového 
fondu 

255 730,70 291 209,95 263 924,81 

Fond na reformu veřejné 
správy 

0,00 5 308 098,75 4 740 758,84 

Celkem 40 656 599,64 55 979 755,28 63 579 746,70 
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INVESTIČNÍ AKCE A ÚDRŽBA MAJETKU 

Celková prostavěnost na investičních akcích a údržbě majetku města za 

rok 2007 činila 63 983 tisíc Kč. Výdaje spojené se správou městských lesů činily 

celkem 88 tis. Kč. V roce 2007 město získalo celkové dotace na opravy a investice 

do městského majetku v celkové výši 19 219 tis. Kč. 

V měsících dubnu a květnu proběhla nákladem 1 965 tis. Kč výstavba 

komunikace a veřejného osvětlení v Luční ulici. Tím bylo zajištěno napojení nově 

budovaných rodinných domků v této oblasti na komunikační síť města.  

Tentýž účel měla výstavba komunikace a veřejného osvětlení v Prodloužené ulici, 

dokončená v květnu nákladem 1024 tis. Kč. 

V rámci dopravního zklidnění centra města byla provedena v prvním 

pololetí roku nákladem 2 832 tisíc Kč oprava chodníků a komunikace v Hradecké 

ulici od ulice 28. října po Pernštýnské náměstí a v části ulice 28. října. Slavnostní 

otevření proběhlo 15. 6. 2007. 28. 7. 2007 pak bylo zhotoviteli, firmě SOSTAF 

s.r.o. Heřmanův Městec, předáno staveniště k zahájení požadovaných stavebních 

prací na kuželně. Práce pokračovaly v souladu s harmonogramem stavby díky 

velice mírné zimě. Kolaudace kuželny se uskutečnila 31. 5. 2007. Celkové náklady 

na rekonstrukci čtyřdráhové kuželny byly cca 11 500 000 Kč. V roce 2007 bylo 

proinvestováno 8 294 tisíc Kč, zbytek již roku 2006. Slavnostní otevření kuželny, 

spojené se dnem otevřených dveří, proběhlo 26. 6. 2007. Uvedením kuželny do 

provozu se podstatně zlepšily podmínky pro provozování tohoto sportu ve městě. 

V měsících srpnu až listopadu byla realizována 1. část I. etapy regenerace 

panelového sídliště v okolí náměstí 17. listopadu. Tato část regenerace byla 

zaměřena především na zvýšení počtu parkovacích míst v dané lokalitě. 

Rekonstrukcí autobusových zastávek byla zajištěna jejich technická úroveň i 

zlepšeny podmínky pro cestující veřejnost. Finanční náklady činily celkem  

6 134 tisíc Kč, 4 200 tisíc Kč bylo pokryto ze státní dotace. 

Ve druhém pololetí roku 2007 byl proveden nátěr oken a nová fasáda 

domu s pečovatelskou službou č.p. 1516 ve Sluneční ulici. Celkové náklady činily 

519 tisíc Kč a provedenými opravami bylo zabráněno nejen chátrání konstrukcí, 

ale dům dostal podle návrhu architekta i nový vzhled. 

V měsíci říjnu byla dokončena rekonstrukce a nástavba ubytovacího 

objektu v Libušině ulici na 34 chráněných bytů pro bydlení seniorů a zdravotně 

postižených osob. V roce 2007 bylo proinvestováno celkem 14 878 tisíc Kč, 

z toho se na financování podílela rovněž v tomto roce částkou 13 600 tisíc Kč 

státní dotace. Nově vzniklé malometrážní byty vyřešili současné žádosti seniorů na 

uvedený druh bydlení ve městě.  

V průběhu roku byly investovány nemalé prostředky do údržby a 

rekonstrukce školských zařízení. V mateřské škole v Kladenské ulici č.p. 1332 byly 
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nákladem 825 tisíc Kč nahrazeny dožívající rozvody centrálního zásobování teplé 

užitkové vody přímotopnými ohřívači. V základní škole praktické byla provedena 

oprava kotle ústředního vytápění za 129 tisíc Kč. Dokončení se dočkala za částku 

845 tisíc Kč střecha základní školy v Kladenské ulici č.p. 494. V objektech 

základní školy ve Smetanově ulici č.p. 1509 mohou žáci i zaměstnanci využívat 

opravená sociální zařízení. Stavební náklady zde činily 763 tisíc Kč. Za 74 tisíc Kč 

byl demontován nepoužívaný nákladní výtah v základní umělecké škole v ulici K. 

H. Máchy č.p. 325. 

Uskutečnila se výběrová řízení na zhotovitele dostavby tělocvičny  

u základní školy Smetanova v Kladenské ulici č.p. 494 a autobusového nádraží  

ve Sportovní ulici. Tělocvična je zároveň koncipována jako víceúčelová sportovní 

hala s využitím pro přeloučské sportovce mimo dobu školního vyučování. 

Staveniště bylo předáno dne 15. 10. 2007. Před jeho předáním provedly Technické 

služby vyklizení starých hospodářských budov, které byly později zdemolovány. 

Zrekonstruovaly i objekt stáje (zateplení, stání i napájení), kam byl přemístěn 

koník pro léčbu hipoterapií. První stavební a demoliční práce byly podle smlouvy 

zhotovitelem zahájeny v říjnu 2007, stavba by měla být ukončena a předána městu 

v červnu 2009. Po listopadu 1989 se jedná o finančně nejnáročnější investiční akci, 

kterou město zahájilo i za předpokladu čerpání financí ze svých vlastních zdrojů 

s možností čerpání státní dotace.  

Pokračovaly projektové práce pro stavbu autobusového nádraží nákladem 

456 tisíc Kč. Vlastní zahájení výstavby bylo z důvodu možnosti jejího financování 

z fondu EU přesunuto do roku 2008. 

Na základě financí získaných ze státního rozpočtu na odstraňování škod 

vzniklých povodněmi v roce 2006 byla provedena generální oprava mostku přes 

slepé rameno Labe na Slavíkových ostrovech. Stavební náklady činily 695 tisíc Kč 

a byly plně pokryty státní dotací. Rovněž částkou 424 tisíc Kč. Státní dotace se 

podílela na financování opravy poškozeného mostku v Mělicích, kde celkové 

stavební náklady dosáhly částku 471 tisíc Kč. 

V rámci programu prevence kriminality bylo na území města 

nainstalováno 62 ks bezpečnostních stojanů na kola. Na úhradě celkových 

nákladů ve výši 350 tis. Kč se 300 tisíci Kč podílela státní dotace. 

V integrovaných obcích byla nákladem 458  tisíc Kč opravena střecha 

v Lohenicích na restauračním zařízení č.p. 17 a v Klenovce byly provedeny opravy 

kulturního zařízení č.p. 19 v částce 368 tisíc Kč. Zde byla rovněž nákladem  

230 tisíc Kč vyčištěna požární nádrž. 
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JINÉ STAVEBNÍ AKCE VE MĚSTĚ: 

Rekonstrukce orlovny 

Havarijní stav podlahy orlovny způsobený dřevomorkou si vynutil 

rozsáhlou rekonstrukci tohoto sportovně-společenského objektu. Práce započaly 

ihned s ukončením sezónního provozu na konci školního roku 2006/2007 a 

úspěšně pokračovaly dle předem připraveného harmonogramu.  

Během demoličních prací stávající podlahy, byly nalezeny zazděné původní 

dřevěné dveře uprostřed stávající zdi, oddělující chodbu od sálu. Ty byly příčinou 

vzniku výskytu dřevomorky. 2. 7. 2007 byly práce zahájeny nejprve demolicí 

podlahy a obložení svépomocí brigádníků. Poté došlo k osekání omítky, 

vybourání zazděných původních dveří a dezinfekcí celého prostoru. Práce byly 

zakončeny na konci října 2007. 

V pondělí 12. 11. 2007 byla slavnostně otevřena zrekonstruovaná orlovna. 

Původní termín otevření byl až 6. prosince. Skutečnost, že termín otevření byl 

posunut téměř o měsíc dříve, přivítala zejména družstva florbalu a nohejbalu, 

která v této sezóně dojížděla za tréninky do okolních měst a obcí. 

Rekonstrukce mohla být provedena díky aktivní účasti poslance pana 

Ladislava Šustra, který se podílel na získání dotace ve výši 500 tis. Kč.  

Dalšími přispěvateli bylo Město Přelouč (200 tis. Kč) a 160 tis. Kč se podařilo 

získat díky vícehejtmanovi Pardubického kraje Romanu Línkovi. Zbytek tj.  

300 tis. Kč uhradila z vlastních zdrojů jednota Orel Přelouč. Nemalou pomocí 

přispěli též členové jednoty Orla (zejména pan Pultr a pan Hudec). Vše zajišťoval 

starosta jednoty Jožka Hejný. 
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slavnostní přestřižení pásky v Kuželně uprostřed starostka Bc. Irena Burešová  
26. 6. 2007 

dráhy zrekonstruované kuželny  
26. 6. 2007 
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poklep základního kamene při akci „Dostavba areálu ZŠ Smetanova 
26. 11. 2007“ 

základní kámen při akci dostavba areálu ZŠ Smetanova 
26. 11. 2007 
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ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

ODPADY 

Ve spolupráci se společností EKO KOM a.s. a společností SOP a.s. se 

v roce 2007 připravilo v rámci zlepšování a rozšiřování systému třídění odpadů;   

vzhledem k jeho dalšímu využívání zavedení dvousložkového sběru skla a to 

rozdělené na sklo bílé (čiré) a sklo barevné. Na jednotlivá stanoviště byly 

přistaveny nádoby bílé barvy na bílé sklo. Nezmizely ani nádoby zelené, které 

slouží dále na sklo barevné.  

Od ledna 2007 byl zaveden také sběr nápojových kartonů (tetrapak) jako 

další využitelné komodity odděleného sběru domovních odpadů. Sběr od tohoto 

roku probíhá formou společného sběru plastových obalů a nápojových kartonů 

do žlutých kontejnerů. Ke konečnému roztřídění pro další využití odpadů pak 

dochází na třídící lince u zpracovatele. 

V období od dubna do listopadu probíhal svoz biologicky rozložitelného 

odpadu, který je ukládán do plastových nádob. Celkem se zapojilo  

730 domácností v rodinných domech a bylo sebráno 343 t kompostovatelného 

odpadu. 

Ve sběrném místě ve Sportovní ulici, ve sběrném dvoře v ulici Pardubické 

a mobilními svozy bylo občany města během roku 2007 odevzdáno: 7,5 t 

nebezpečných odpadů, 185,8 t velkoobjemového odpadu, 6,63 t 

kompostovatelného odpadu, 8,2 t stavební suti a 11,6 t pneumatik. V rámci 

tříděného sběru dalších využitelných složek komunálního odpadu pomocí 

nádobového systému, prostřednictvím sběrných surovin a žáků v základních 

školách bylo sebráno: 148,8 t papíru, 5807 t skla, 45,1 t plastů a 0,6 t 

kompozitních obalů a 234,3 t železa. V rámci zpětného odběru bylo občany 

předáno cca 900 ks použitých elektrozařízení. Na skládku bylo odvezeno 1 708 t 

směsného domovního odpadu. Poplatek za svoz komunálního odpadu byl i 

v tomto roce 492 Kč/občan. 

OBNOVA VEŘEJNÉ ZELENĚ 

V roce 2007 město Přelouč začalo po mnoha letech s obnovou veřejné 

zeleně. Jako první byly zahájeny práce na parku v Hradecké ulici a obnova zahrady 

u základní umělecké školy. Vzhledem k tomu, že v parku dříve stály kamenné 

domky s kamennými dvory, musel být tento podklad odstraněn. Poté bylo na 

místo navezeno cca 40 centimetrů nové půdy.  Park byl osázen novou vzrostlou 

zelení, byla opravena kamenná zídka a doprostřed parku zasazen žulový  

„bludný kámen“ z lomu Zdechovice. Dále byly rozmístěny lavičky, cesty upraveny 

mlatovým povrchem a byl vyset travnatý porost. Toto místo slouží již od června 

2007 k odpočinku nás všech. Dále byla dokončena první etapa obnovy zahrady  
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u základní umělecké školy, která tuto zahradu využívá pro mnoho svých 

zahradních akcí. 

Další velká rekonstrukce začala v roce 2007 v hlavním městském parku u 

Občanské záložny. V roce 2007 se podařilo zrekonstruovat vstupní část po bustu 

J. Diviše, kde byly vysázeny nové dřeviny a keře a založeny nové travnaté plochy. 

Dále byly upraveny cesty, které byly bohužel po přívalovém dešti poškozeny erozí. 

Několik nadstandardně velkých dřevin bylo vysázeno i v místních částech. 

Dále byly odstraněny zastaralé vývěsní skříňky a byly nahrazeny novými. 
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stavební úpravy v parku mezi ulicemi Hradecká a Tůmy Přeloučského 
24. 4. 2007 

vykácený park pod Záložnou 
29. 3. 2007 
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SBĚRNÉ DVORY 

1. června 2007 byl nově otevřen sběrný dvůr v areálu společnosti SOP a.s. 

(Pardubická č.p. 1630 – po pravé straně hlavní silnice při výjezdu z Přelouče  

na Pardubice před odbočkou na Klenovku). Nahradil a ve větším rozsahu plní 

funkci sběrného místa ve Sportovní ulici ve sběrných surovinách provozovaných 

paní Špačkovou. Sběrné místo v ulici Sportovní tedy přestalo k 31. 5. 2007 sloužit 

pro občany jako místo, kde bylo možné odložit velkoobjemový, kompostovatelný 

a nebezpečný odpad. Jako sběrné suroviny provozovna sloužila ještě několik 

dalších měsíců poté, zřejmě i vlivem nově otevřeného sběrného dvora, zanikla. 

Bezplatně na základě prokázání trvalého pobytu v Přelouči a místních částech  

(po předložení občanského průkazu) je možné od roku 2007 zde odložit 

velkoobjemový odpad (koberce, linolea, nábytek, apod.), nebezpečný odpad 

(barvy, obaly od barev, oleje, baterie, léky, apod.) a kompostovatelný odpad, který 

pochází z domácností a zahrad. Stejně tak i pneumatiky z automobilů s hmotností 

do 3,5 tuny. 

Dále zde občané mohou v rámci zpětného odběru zdarma odložit použité 

elektrozařízení pocházející z domácností. Za poplatek 54 Kč/100 kg zde občané 

mohou odložit stavební suť pocházející z rekonstrukcí rodinných domů a bytů. 
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MĚSTSKÁ POLICIE 

V roce 2007 došlo k nárůstu počtu zjištěných a spáchaných přestupků. 

Jednalo se především o přestupky v oblasti veřejného pořádku – rušení nočního 

klidu, veřejné pohoršení a neuposlechnutí výzvy veřejného činitele. V oblasti 

dopravních přestupků, které byly za loňský rok zjištěny a zdokumentovány 

konstatujeme opět velké navýšení zaviněné především absolutní absencí dopravní 

policie. V roce 2007 to bylo již 4 329 událostí! Bohužel se chvílemi z městských 

strážníků stávali dopravní policisté. I přes maximální možný dohled nad 

bezpečností a plynulostí silničního provozu, především v oblasti dodržování 

nejvyšší dovolené rychlosti, došlo na katastru města i k několika vážným 

dopravním nehodám. Oproti roku 2007 se pouze snížil počet předaných 

přestupků v oblasti dopravy, neboť tyto přestupky v rámci přiznané pravomoci 

řeší městská policie sama. 

V oblasti soužití zvířete a člověka je ve městě situace rovněž ve stadiu, kde 

se počet přestupků v této oblasti neustále zvyšuje. Bohužel v rozpočtu MP právě 

na tyto zásahy musejí být uvolňovány stále větší finanční prostředky. Sledování a 

zásahy v této oblasti patří ke stěžejním činnostem strážníků (kontrola, evidence, 

odchyt a odvoz potulných psů a ostatních zvířat). 

V roce 2007 se velice osvědčil kamerový systém, který čítá 6 pevných 

kamerových bodů. Jen za tento rok bylo zaznamenáno 230 událostí, kde kamery 

pomohly v odhalení přestupků, ale především trestných činů (loupežná přepadení, 

krádeže, dopravní nehody apod.) 

Parkování osobních automobilů ve městě bylo i v roce 2007 problémem, 

neboť zvyšujícímu se počtu vozidel nestačí počet parkovacích míst (zejména na 

sídlištích). 

Ubylo trestné činnosti vloupání do bytů a soukromých rodinných domů, 

což velkou měrou ovlivňuje fakt napojení těchto objektů na pult centralizované 

ochrany. Ten v současné době čítá téměř 100 napojených objektů. 
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ŠKOLSTVÍ 

Město Přelouč je zřizovatelem škol a školských zařízení v oblasti 

předškolního a základního vzdělávání. Mezi tato zařízení patří ZŠ Masarykovo 

náměstí, ZŠ Smetanova, ZŠ praktická, MŠ Za Fontánou, MŠ Kladenská, základní 

umělecká škola, dům dětí a mládeže a školní jídelna.  

V roce 2007 základní školy navštěvovalo celkem 902 žáků. Školy mateřské 

navštěvovalo celkem 227 dětí. 

Příspěvek od obcí za dojíždějící žáky byl ve školním roce 2007/2008 

stanoven na 5 443 Kč za jednoho žáka (v roce předchozím to bylo 4 800 Kč.) 

Kromě provozních výdajů byly v loňském roce z rozpočtu města také 

hrazeny opravy a rekonstrukce budov za 1 831 617 Kč. 

Již tradičně byla městem slavnostně udělena ocenění pro nejlepší žáky 

přeloučských základních škol „Reprezentant školy“. Vyhodnocení se konalo dne 

6. 6. 2007 v Občanské záložně. Ceny žáků předávala paní starostka Burešová a 

pan místostarosta Moravec. Mezi vyhodnocené byla rozdělena i finanční odměna 

ve výši 12 000 Kč. 

Největší událostí v přeloučském školství v roce 2007 byla zajisté změna 

ředitelky ZŠ Masarykovo náměstí. Paní ředitelka Mgr. Věra Pětioká se  

po 38 letech ve školství odebrala na zasloužený odpočinek. Novou ředitelkou  

se od 1. 7. 2007 stala Mgr. Hana Konvalinková. 
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KULTURA 

Kulturní dění ve městě v roce 2007 zajišťovaly především Kulturní služby 

města Přelouče, vinotéka a galerie Kotýnek, městská knihovna, ZUŠ, DDM a 

městské kino. Mezi nejvýznamnější kulturní akce bychom za rok 2007 mohli 

zařadit udílení cen Františka Filipovského za dabing a festival Polanského Přelouč 

pod záštitou ZUŠ. 

Kulturní služby i v roce 2007 zabezpečovaly porady, schůze, plesy, 

koncerty, vystoupení ZUŠ, výchovné pořady, výstavy, výuku jazyků, výuku tance a 

jiné společenské akce. Mezi úspěšné akce lze zařadit koncert Vladimíra Mišíka, 

letní středeční koncerty na Masarykově náměstí a koncerty Jakuba Smolíka, které 

se uskutečnily v městském kině. Další významnou každoroční kulturní akcí byla 

v pořadí již 25. Taneční soutěž „ O přeloučskou věž“. Prostory pro činnost jsou 

v Občanské záložně poskytovány pěveckému souboru J. B. Foerstera, klubu 

filatelistů a ZUŠ. I v roce 2007 zde zůstává problém nevyhovujícího umístění 

kanceláře kulturních služeb v 1. patře budovy čp. 27. 

Rekonstrukce kina je velice potřebná, chybí hlavně zázemí pro účinkující, 

aby se sál mohl využívat i na koncertní vystoupení. 

Bohužel ani v tomto roce se nepodařilo najít prostory na uložení 

městských muzejních sbírek a nezdařilo se nalézt ani prostory výstavní. K uložení 

muzejních sbírek slouží i v roce 2007 pronajaté prostory ve Stavebním podniku 

Přelouč. Muzejní exponáty jsou katalogizovány, popsány a zaneseny v počítači 

s označením místa uložení. V roce 2007 se v prostorách Občanské záložny 

uskutečnila výstava „Školství na Přeloučsku“ a byla provedena základní analýza 

současného stavu sbírek a zpracován návrh na jejich případné následné vytřídění. 

Materiál na vytřídění sbírek zpracovala PhDr. Jana Beránková. 

VINOTÉKA A GALERIE KOTÝNEK 

Do kultury města v roce 2007 nemalou měrou přispěla vinotéka a galerie 

Kotýnek. Od začátku roku se vinotéka může chlubit velkým počtem příznivců, 

kteří vyznávají různé hudební žánry a výstavy známých i méně známých autorů. 

V roce 2007 patřili mezi nejzajímavější umělce např.: Ester Kočičková,  

Jiří Schmitzer, skupina Neřez, Ivan Hlas a výstava fotografií Ondřeje Pýchy. 
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MĚSTSKÁ KNIHOVNA PŘELOUČ 

Mezi několik málo subjektů zabývajících se kulturním děním v Přelouči 

můžeme s klidným svědomím zařadit městskou knihovnu. I když je zde pro 

čtenářskou veřejnost otevřeno jen 4 dny v týdnu zaměstnanci zajišťují mnohé 

další aktivity hlavně pro čtenáře dětské. Knihovna plní zároveň funkci regionální 

knihovny (pobočky jsou v Tupesích, Lohenicích, Štěpánově, Klenovce a v dalších 

deseti místních knihovnách v okolních obcích. 

Návštěvníci knihovny mají možnost využít také internet. Během roku 

2007 knihovnice zorganizovaly několik dlouhodobých soutěží, spoustu týdenních 

soutěží i výstav a další kulturní a vzdělávací akce a besedy i pro školy.  

Díky příspěvkům od města a od krajské knihovny se může knihovna každý rok 

pyšnit několika dalšími nově zakoupenými tituly. 

Mezi akce, které knihovna v roce 2007 pořádala, patří např. výstavy: 

Od 26.3 – 19. 4.2007 „O kamenech a kozí lebce“ práce žáků výtvarného oboru 

ZUŠ Přelouč pod vedením p. učitele Jana Vojtíška 

Od 23. 4. – 17.5 2007 „Den Země“ – výstava fotografií Radoslava Housky 

Od 21. 5. – 29. 6. 2007 a od 29.10 – 30. 11.2007 Jelena Ptáková – obrazy 

Od 10. 9. – 19. 10. 2007 Marcela Danihelková – Stavební kultura v dějinách města 

Přelouče II 

Od 3.12. -20. 12. 2007 František Emler, přeloučský malíř 1912-1992,  

Drobná grafika (z muzejního depozitáře). 

Všichni návštěvníci, kteří zavítali do knihovny o letních prázdninách, si 

mohli prohlédnout výsledky výtvarné soutěže nazvané „Nejkrásnější kabát pro 

mou nejmilejší knihu“. Všichni žasli nad fantazií dětí, které vyráběly přebaly na 

své oblíbené knihy. Vystaveny byly všechny soutěžní výrobky.  

Hodnocení proběhlo v září 2007. 

V rámci celorepublikové akce Týden knihoven pozvaly pracovnice 

Městské knihovny v Přelouči žáky 6. tříd na besedu s lidovou vypravěčkou, paní 

Slávkou Hubačíkovou. Dlouholetá ochotnice pochází z Vysoké nad Jizerou.  

Od mládí shromažďuje znaky krkonošského nářečí a lidové zvyky.  

Zaujala všechny svým poutavým vyprávěním na téma, které si děti samy určily.  
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CENA FRANTIŠKA FILIPOVSKÉHO 

ZA DABING 2007 

Dne 15. září 2007 se uskutečnil již XIII. ročník Ceny Františka 

Filipovského za dabing. Slavnostnímu předávání cen předcházely tradiční 

odpolední slavnosti na Masarykově náměstí. Během odpoledne vystoupili např. 

Petra Černocká, Klára Kolomazníková (bývalá členka skupiny Holki), pro děti 

vystoupil kouzelník Grino a zlatým odpoledním hřebem bylo vystoupení  

Petra Muka. Po celý den probíhal na Masarykově náměstí jarmark. Díky pěknému 

počasí byla účast hojná. 

Slavností předávání cen probíhalo, jako obvykle, ve velkém sálu Občanské 

záložny od 17:00 hod. Scéna již tradičně představovala „Kavárnu u dobrého 

Františka“, kde moderátoři Ondřej Kepka a Simona Postlerová představovali 

nominované v jednotlivých kategoriích. 

Cenu Fr. Filipovského za nejlepší mužský herecký výkon v dabingu 

získal Alois Švehlík (za roli Bamboliniho ve filmu „Tajemství Santa Vitorie“) 

 

Cenu Fr. Filipovského za nejlepší ženský herecký výkon v dabingu 

získala Eliška Balzerová (za roli Rosemary Boxerové v seriálu  

„Zločiny v zahradách“ – část „Vražda v divadle“). 

 

Tato nejvýznamnější kulturní akce našeho města opět připomněla herecké 

mistrovství našeho rodáka Františka Filipovského, který by se v letošním roce 

dožil sta let.  Také pomohla zvýšit prestiž dabingu, kde právě náš rodák zanechal 

nezapomenutelné stopy. 

  

 

 
program na náměstí, 
dabing 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
slavnostní předávání 
cen 
 
 
 
 
 
hlavní ceny za dabing 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
muzejní sbírky 
 
 
 
 



30 
 

  

za nejlepší mužský dabingový výkon byl oceněn Alois Švehlík 
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SPORT 

Sport v našem městě má velkou tradici. Nalezneme zde všechny známé i 

méně známé sportovní odvětví. Mezi nejvýznamnější sportovní události patří jistě 

Celostátní žákovský turnaj v kopané. Zajímavými sporty v našem městě jsou  

např. kuželky a ragby. V roce 2007 se dokonce některým ze sportovců podařilo 

umístit se na pozici mistra Evropy. A teď již k některým sportům: 

BASKETBAL 

V měsíci březnu se po delší době podařilo založit přípravku děvčat pod 

vedením trenéra V. Rambouska, který své předchozí svěřenkyně dovedl do 

dorostenecké (později ženské) ligy.  

FOTBALOVÝ KLUB PŘELOUČ 

27. března 2007 obdržel fotbalový klub pozvánku na slavnostní zasedání 

Českého klubu fair-play spojené s předáváním cen fair play za rok 2006. 

V předsednictvu slavnostního zasedání zasedli mimo jiné:  

pan Milan Jirásek – předseda ČOV, Květa Pecková – předsedkyně ČKFP, 

Katarina Rázová – zástupce evropské exekutivy klubu fair – play, Jan Husák – 

z kanceláře ministra školství, Jiří Vícha – člen ČOV. 

Ze známých osobností byli na zasedání přítomni: Imrich Bugár, Jiří Raška, 

Dana Zátopková, Helena Suková, Jaroslav Šálek, Jan Železný. 

Bylo udělováno také čestné uznání Českého klubu fair-play jednotlivcům i 

kolektivům. Do tohoto ocenění byl zařazen i náš fotbalový klub, který obdržel 

čestné uznání za pořadatelství padesáti uplynulých ročníků celostátního 

žákovského turnaje v kopané. 

RAGBY 

Již v roce 2006 se rozhodlo několik žen v Přelouči, že po vzoru svých 

mužů, synů a kamarádů založí ženský ragbyový tým. Začaly trénovat a 

seznamovat se s pravidly a taktikou. V roce 2007 se trénování ujal  

Robert Lipavský, manžel jedné z hráček. Později mu začal pomáhat Pavel Rocht 

Kohout jako jeho asistent. 

CELOSTÁTNÍ ŽÁKOVSKÝ TURNAJ V KOPANÉ 

Roku 2007 se uskutečnil nejstarší mládežnický fotbalový turnaj  

v České republice, v pořadí již 51. Ročník celostátního žákovského turnaje 

v kopané s mezinárodní účastí (účastnilo se několik slovenských družstev). 

Celkem hrálo 16 družstev. Turnaj se konal od 28. června do 1. července, kdy se 
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uskutečnilo slavností předání cen a diplomů. Hlavní cenu vyhrálo družstvo FK AS 

Pardubice a domácí FK Přelouč se umístili na 14. místě. 

ODDÍL GYMNASTEK 

Gymnastky se 21. 4. 2007 zúčastnili župního přeboru sokolské 

všestrannosti (gymnastika, plavání a šplh). S sebou domů si přivezly velice krásná 

umístění: 

Ilona Entová – 2. Místo gymnastika (kategorie dorostenky) 

Kristýna Hubáčková – 2. Místo gymnastika (kategorie mladších žákyň) 

Karolína Železná – 3. Místo šplh (kategorie mladších žákyň) 

12. 5. 2007 se cvičenky zúčastnily župního přeboru sokolské všestrannosti 

v atletice v Ústí nad Orlicí. I tentokrát dívky přivezly velice krásná místa: 

Ilona Entová – 3. Místo ve všestrannosti (kategorie dorostenky) 

Kristýna Hubáčková – 3. Místo ve všestrannosti (kategorie mladších žákyň) 

Karolína Železná – 3. Místo v atletice (kategorie mladších žákyň). 

FLORBAL 

V roce 2007 byli jednoznačně nejúspěšnějším družstvem starší žáci. 

Přestože byli početně slabší než družstvo mladších žáků, výkony během celé 

sezóny překonaly veškerá očekávání. Jako nováček soutěže se umístili na sedmém 

místě z 16 zkušených týmů. Nebýt ztráty dvou výborně rozehraných zápasů 

s celky ze 4. a 5. místa 24. února v Jičíně, skončilo by družstvo na pátém místě, 

hned za silnou čtyřkou budoucích nadějí ligových celků. Dokonce i s celky z TOP 

4 družstvo odehrálo vyrovnané a napínavé zápasy. 

FOTBALOVÁ REPREZENTACE 

Fotbalovému klubu Přelouč bylo opět svěřeno pořadatelství jednoho 

utkání mezinárodního Ježkova memoriálu, konkrétně Česká republika – Malta. 

Utkání se konalo 22. srpna 2007. Skončilo výhrou našeho výběru 

v poměru 4:0. Celkově obsadil výběr trenéra Milana Bokši třetí místo.  

Podle hodnocení se domácí fotbalový klub zhostil pořadatelství velmi dobře. 

HOKEJBALOVÁ REPREZENTACE 

Česká hokejbalová reprezentace do osmnácti let vybojovala ve švýcarském 

Hutwilu zlaté medaile. 

Hráčem reprezentace osmnáctiletých, který se stal mistrem Evropy, byl 

David Štefanský, hráč Jestřábů Přelouč, rodák a obyvatel našeho města.  

David prošel všemi reprezentačními výběry a nakonec byl nominován i na 

gymnastika 
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mistrovství Evropy, které se uskutečnilo na sklonku měsíce července. Odehrál 

všechny zápasy a stal se nedílnou součástí našeho národního mužstva. 

ČESKÁ NÁRODNÍ HOKEJBALOVÁ LIGA 

Áčko HC Jestřábi se potřetí v řadě probojovalo do play-off. Po základní 

části soutěže se umístili na osmém místě a ve čtvrtfinále je čekal vítěz „národky“ 

HC Kert Park Praha. Po vyrovnaných utkáních naši podlehli (3:1, 2:1, 2:3). 

 

PŘELOUČSKÉ HOKEJBALOVÉ LIGY 

Na přelomu roku 2007/2008 se hrál již 22. ročník 1. a 2. přeloučské 

hokejbalové ligy.  

Na první lize hráli ve finále Cepy – Jamaica 4:1, 5:1. Konečné pořadí: 1. 

místo obsadili HT Cepy, 2. místo BC Jamaica a na 3. místě se umístili BC Rio. 

Ve druhé lize hráli ve finále Pardubičky – Imperiátoři 0:1, 0:2. Konečné 

pořadí ve druhé lize bylo: 1. místo vyhráli Imperátoři, 2. místo A.S.P. Pardubičky a 

na 3. místě se umístili Matadors. 

KARATE 

6. 10. 2007 proběhl již šestý ročník mezinárodního poháru – Open karate 

WKF ve Vamberku. Čeští závodníci si zde mohli změřit své síly se sportovci 

z Polska, Slovenska a Chorvatska. Nad hladkým průběhem soutěže dohlíželi 

rozhodčí Východočeského svazu Karate (VčSKe). Zúčastnilo se přibližně  

200 závodníků. 

Umístění našich závodníků nasvědčuje tomu, že přeloučské karate je na 

velmi kvalitní úrovni. V kategorii dorostenky +57 kg získala Petra Slavíková 

krásné třetí místo, poté co podlehla polské závodnici D. Wojtaszek.  

Přestože Martin Svoboda, muži +80 kg, nestačil na J. Kotalu z oddílu Spartak 

HK, získal také pěkné třetí místo. Zkušeného závodníka Lukáše Hammerlindla již 

však soupeři nezaskočili. V kategorii dorostenci +75 kg nejprve porazil 5:0  

L. Čížka z Keslryu Prahy a následně skolil 3:0 i S. Krtka ze Spartaku  

Hradec Králové. Zasloužil si tak první místo a opět všem dokázal kvalitu 

přeloučského karate. Následovaly i další zápasy, kde výsledky dopadly podobně. 

TRUCK TRIAL 

Poslední závod Evropského poháru 2007 v trucktrialu se jel v Eidhovenu. 

Země tulipánů oslavila mezi novými mistry Evropy i českou posádku Avie 31 D 

Bohumíra Čápa a Radovana Švandu z Přelouče. Po devíti letech neskutečného 

úsilí, karambolů a často i hořkého výsměchu ze strany vybavenějších jezdců 

dokázala dvojice, přezdívaná „Kotoul tým“, stanout ve skupině S2 na postu 

nejvyšším s titulem Mistra Evropy 2007. 
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rugby muži 2007 

vítězné gymnastky 
Ilona Entová – 2. místo gymnastika (za dorostenky) 
Kristýna Hubáčková – 2. místo gymnastika (za mladší žákyně) 
Karolína Železná – 3. místo šplh (za mladší žákyně) 
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David Štefanský  

 hokejbalová reprezentace 

Truck trial 
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POČASÍ 

V roce 2007 byla na území České republiky průměrná teplota 9,1 stupně a 

byla také stejná jako v roce 2000. Tyto dva roky byly nejteplejší za posledních  

232 let. V lednu tohoto roku se Evropou prohnal orkán Kyrill. Vítr měl 

maximální rychlost přes dvě stě kilometrů za hodinu a zanechal za sebou 

obrovské materiální škody. 

Leden odstartoval rok 2007 teplotními rekordy, kdy rtuť teploměru 

vystoupala, až k 15 °C. Mrazivých dní bylo pomálu. V noci z 18. 1. na 19. 1. se 

přes naše území přehnal orkán Kyrill. V Přelouči situace nebyla zdaleka tak 

závažná, jako na jiných místech v ČR. 

Také únor měl snad všechny charakteristiky prvních spíše jarních dnů. 

V ranních hodinách se vyskytovaly mlhy, odpoledne bylo většinou skoro jasno a 

teploty se pohybovaly až na + 10 °C. V tomto měsíci jsme se nesetkali ani 

s jedním ledovým dnem. 

I březen byl teplotně nadprůměrný, polovina měsíce měla oblačné dny a 

jen pouhé tři dny jsme se setkali s jasnou oblohou. 

Hned 1. dubna vystoupily odpolední teploty až na 18 °C.  

Velikonoční svátky 8. a 9. dubna byly ve znamení polojasné oblohy s teplotami 

šplhajícími až k 19 °C. Většina dubnových dní byla ve znamení teplot nad 20 °C a 

velkého sucha. 

V květnu bylo zaznamenáno devět letních dnů a tři dny tropické 

s teplotou nad 30 °C. 

V červnu bylo patnáct letních dnů a čtyři tropické. V součtu svítilo slunce 

za první půl rok o 230 hodin více, než je obvyklé. I proto bylo jako 2007 

nejteplejší v historii měření. 

Červenec a srpen byly teplotně spíše podprůměrné. Průměrná teplota 

prázdninových dní byla zhruba okolo 20 °C. 

Období od září do listopadu bylo teplotně podprůměrné. Na některých 

horách začalo sněžit již 4. září. Od 19. října ležela v horských oblastech první 

souvislá sněhová pokrývka. 

Prosinec provázely časté inverze. Na horách bylo hlavně ve druhé 

polovině měsíce tepleji než v nížinách. Tento měsíc byl také velmi bohatý na 

srážky. Stal se tak kupodivu nejdeštivějším měsícem roku, i když obvykle toto 

privilegium náleží červnu. 
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